
Til Byrådet, Hedensted Kommune. C.c. PKØ 
Valg til Seniorrådet 2017. 

Punkt 130 på dagsordenen for PKØ-mødet den 22.august 2016 
Sagsnr:84.12.00-P00-1-16 

Seniorrådet indsendte 23.05.2016 et forslag om afholdelse af valg til Seniorrådet i 
2017 som fremmødevalg på samme dato som valg til kommunalbestyrelsen / byrådet. 

I vedtægten for Seniorrådet, vedtaget i Byrådet den 26/2 2014 står der: 
5: Valgregler: Næste valg afholdes i efteråret 2017. Valgets afvikling og valgreglerne 
aftales med Byrådet senest i marts 2017 efter forslag udarbejdet af Seniorrådet. 

Da Seniorrådet foreslår en ændring af valget fra brevvalg til fremmødevalg fandt vi, at 
vi ville være i god tid og har derfor fremsendt forslaget. 

Det er selvsagt ikke et færdigt forslag og vi foreslog derfor at nedsætte et udvalg 
til at belyse de forhold, som må tages med i overvejelserne om afviklingen af valget 
som fremmødevalg. 

I forslaget fra Seniorrådet formuleret således: 
Seniorrådet foreslår, at der nedsættes et ad hoc-udvalg bestående af personale og 
seniorrådsmedlemmer, der har til opgave at udarbejde et notat til Byrådet med en 
beskrivelse af de forhold, der har betydning for valgets afvikling. 

Dette forslag er i overensstemmelse med retssikkerhedslovens § 32, hvor der står: 
Kommunalbestyrelsen sørger for, at der afholdes valg til ældrerådet mindst hvert 
fjerde år, og fastsætter i samarbejde med ældrerådet regler for, hvordan valget skal 
afholdes. 

Ovenstående citat fra retssikkerhedsloven er også anført som indledning til det 
notatark, som var udarbejdet til PKØ-mødet 

Det fremgår ikke af notatet til PKØ på hvilken baggrund, det er udarbejdet. 
Fx om andre kommunerne har været kontaktet. Seniorrådet han anført 4 kommuner, 
men der har på landsplan været ca. 20 kommuner med fremmødevalg, så der var 
muligheder for at få oplysninger. Seniorrådet har i kort form anført nogle overvejelser 
om afviklingen - også om økonomien. 
Vi har ikke udarbejdet en grundigere redegørelse, fordi vi forventede, at kommunal-
bestyrelsen vil leve op til retssikkerhedsloven og den gældende vedtægt og 
samarbejde om at få fastlagt en procedure for afviklingen af valget. 

Derfor opfordrer vi til, at det nævnte ad-hoc-udvalg nedsættes snarest. 

Med venlig hilsen 
Seniorrådet 30 oktober 2016 
Lillian Andersen 
Formand 
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Vedrørende det kommende valg til seniorrådet. 
Først vil jeg gerne som borgmester sige tak til Seniorrådets medlemmer for jeres store 
engagement og den indsats I yder som Seniorråd i Hedensted Kommune. 

Også tak for jeres sidste henvendelse dateret den 30. oktober 2016 vedrørende det 
kommende valg til Seniorrådet, som skal afholdes i efteråret 2017. 

Til behandlingen af jeres første henvendelse (dateret 23. maj 2016) I Udvalget for Poli-
tisk Koordination & økonomi, havde administrationen udarbejdet et notat med forskellige 
faktuelle oplysninger og overvejelser omkring afvikling af et kommende seniorrådsvalg. 

Med baggrund i jeres henvendelse, dette notat samt tidligere beslutninger/erfaringer 
vedrørende afviklingen af dette valg havde Udvalget for Politisk Koordination & økonomi 
på sit møde den 22. august 2016 en seriøs drøftelse af jeres henvendelse. 

Af det udarbejdede notat (se bilag til punkt 130 på dagsorden for Udvalget for Politisk 
Koordination & økonomi 22. august 2016 på Hedensted Kommunes hjemmeside), frem- 
går følgende; 

"Det er svært at gætte på udgiften til et fremmødevalg, idet vi på nuværende tidspunkt 
ikke ved, hvor meget der skal iværksættes af ovenstående. Det vurderes, at der vil være 
en del mere administrativ planlægning/arbejde i forbindelse med fremmødevalget med 
eksempelvis afstemningslokaler, styring af tilforordnede vælgere, informationsmøde med 
tilforordnede vælgere, opgørelse af valget mv. Hertil kommer indkøb af stemmebokse, 
stemmeurner mv." 

I Hedensted Kommune har vi valgt at bibeholde den decentrale struktur I forbindelse 
med afviklingen af det kommunale valg. Samtidig vurderes det at afviklingen af fremmø-
devalg til det kommende seniorrådsvaig alt andet lige vil betyde en øget udgift samt 
medføre øget administrativ planlægning/arbejde. 

I en tid hvor Hedensted Kommune er I færd med at gennemføre budgetreduktioner og se 
på hvordan vi kan veksle såkaldte "kolde timer (administrativt arbejde)" til "varme timer" 
(de timer der bruges direkte ved borgerne), ser vi ingen grund til påføre Hedensted 
Komrigune ekstra udgifter og administrative opgaver ved at ændre på proceduren for det 
dmniende sep1rrådsvaig. 

19,z 
Kirsten Terkilsen 
Bormester 

Hedensted Kommune sender som udgangspunkt alle breve med Digital Post. Husk derfor at tjekke din postkas-
se på borger.dk  eller virk.dk. Hvis du er fritaget for Digital Post, vil du fortsat modtage papirbreve. 
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